
Protokół 

z XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

odbytej w dniu 13 czerwca  2005 r. w godz. 9ºº do 

13³º 

w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. 

Dworcowej 3 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności 
obrad. 

Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych, 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 
stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 12 radnych ( nieobecni pani Hanna Potrykus i 
pan Bogdan Michnowski). W głosowaniu wzięło udział 12 
radnych.  

         Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni 
goście. (Listy obecności w załączniku do protokołu-
załącznik nr.1) 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski 

zapytał radnych czy wnoszą  uwagi do przedstawionego 

porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie „za” – brak pytań. 

Proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w 
okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  
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6. Informacja o działalności placówek oświatowo -
wychowawczych na terenie gminy. 

7. Informacja o realizacji programu rozwoju sportu, 
turystyki i rekreacji                        w gminie. 

8. Informacja o realizacji programu ochrony 
środowiska i estetyzacji  w gminie.  

9. Projekt Strategii Gminy Liniewo – omówienie.  

10. Informacja o rynku pracy powiatu kościerskiego 
w 2004 r.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

-         zmian w budŜecie gminy,  

-         zawarcia umowy na zaciągnięcie poŜyczki 
preferencyjnej z NFOŚiGW 

-         zryczałtowanych diet miesięcznych dla 
sołtysów sołectwa Deka i Stary Wiec, 

-         przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy 
Liniewo na lata                 2004-2008 z prognozą 
na lata 2009-2013 wraz z Planem Gospodarki 
Odpadami Gminy Liniewo na lata 2004-2007 z 
prognozą na lata 2008-2011.  

12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

13. Wolne głosy i wnioski.  

14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

15. Zakończenie sesji. 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

         Przewodniczący Rady Gminy Ludwik 
Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 
protokołu z poprzedniej sesji. Brak uwag. 

-Radni jednogłośne „za” przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.  

(Głosowało   12 radnych) 
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Ad.4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań  

w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z podjętych 
działań w okresie międzysesyjnym /od 22 kwietnia 
do 13 czerwca 2005r./ 

(załącznik nr.2) 

Ad.5 

Interpelacje i wnioski radnych. 

A.Derra- Panie Wójcie, szanowna rado, goście. Przy 
szkole w Głodowie po pracach interwencyjnych, 
które miały tam miejsce została sterta gałęzi 
obciętych. Zaistniał teŜ problem gdyŜ te gałęzie 
zostały wycięte źle gdyŜ nie moŜna tam wykosić 
trawy. Tą uwagę kieruję do działu komunalnego. 

- mam jeszcze taką jedną uwagę. Zaczyna się sezon i 
wydaje mi się Ŝe powinny zostać zakupione kosze. 
Przydały by się one  np. przy szkole, przy PKS. 

R. Kruszyński-  

1.     Przy konstrukcji budŜetu prosiłem o 2 tyś. zł 
na drogę do wysypiska- na dzień dzisiejszy 
została tam wysypana tylko przyczepa tłucznia 

2.     na tejŜe równieŜ drodze znajdują się dwie 
wyrwy, moŜe ktoś by się tym zajął? Bo jak nie 
to rozwalą się do końca. 

3.     Trzecia sprawa to witacie, które stoją przy 
drogach. Dobrze Ŝe są ale ta trawa co rośnie w 
koło juŜ jest na tych witaczach, mam prośbę do 
działu komunalnego, aby zajęli się tą sprawa bo 
tak naprawdę nie moŜe być. 

S.Zabrocki- czy będzie jeszcze jeździć równiarka? U 
nas jej jeszcze nie było. 

Bławat- koło szkoły miała być ułoŜona kostka i 
krawęŜniki na basen. Kiedy te prace ruszą? 
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T.Borkowski- nasilają się problemy z 
bezpieczeństwem. ZbliŜają się wakacje. Wydaje mi 
się Ŝe powinniśmy przyjrzeć się tym nocnym 
spotkaniom. Są sygnały od mieszkańców Ŝe młodzi 
przekraczają prędkości więc moŜe będziemy 
spisywać numery i dawać je policji? 

-drugą taką sprawą, którą chciałbym poruszyć jest 
to aby była większa współpraca szkoły z opieką 
społeczną. Aby nauczyciele przyjrzeli się dzieciom w 
jakim stanie chodzą do szkoły, czy nie są głodne, 
pobite? 

T.Filipski- panie Komendancie. Wczoraj mieliśmy 
impreza  wiejską w Wysinie. Wzywaliśmy policję 
kilkakrotnie. Zgłoszenie zostało przyjęte. Policja w 
prawie była w Orlu na zderzeniu ale minęło kilka 
godzin zanim przyjechali. Na takich imprezach 
wystarczy aby ktoś od czasu do czasu odwiedził 
festyn.  

J. Narloch- szosa do Sobącza. Panie Komendancie 
tam nie moŜna zatrzymywać! Szosa jest własnością 
mieszkańców.  

A. Hinc- Debata Oświaty. Jest propozycja 
przeniesienia ”0” do Liniewa. Bardzo proszę, aby 
takie decyzje nie zapadły przed debatą. Mam 
nadzieje, Ŝe takie decyzje nie są juŜ podjęte. 

                                                 

Komendant Policji- sprawa prędkości zostanie 
poruszona na najbliŜszym zebraniu. W miarę 
moŜliwości zapewniamy bezpieczeństwo i jesteśmy 
na bieŜąco, ale oczywistym jest, Ŝe wszędzie być nie 
moŜemy. Odnośnie interpelacji Pana Tadeusza 
Borkowskiego informacje na temat przekraczania 
prędkości będzie moŜna zgłaszać anonimowo w 
posterunku. 

- Odnośnie uwag Pana Tomasza Filipskiego, sprawa 
dotyczy festynu w Wysinie, byliśmy tak późno na 
miejscu z powodu pilnego wyjazdu do powaŜnego 
zderzenia. W miarę moŜliwości będziemy 
kontrolować kolejne imprezy wiejskie. 

MoŜe kaŜdy organizator wytypuje dwie osoby do 
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ochrony? 

W. Szarmach- straŜ poŜarna nie jest od ochrony, ma 
inne zadania. 

Komendant Policji- ja dałem tylko propozycję. 

Przewodniczący Rady Pan Ludwik Szparkowski 
przywitał gości z ARMI. 

-Roman Kniter 

-Remigiusz Łoś. 

R.Kruszyński- kilku komendantów juŜ przeŜyłem i 
proszę o przymruŜenie oka na tych biednych 
rolników. 

R. Łoś- Panie Wójcie, szanowna Rado, zebrani 
goście. Chciałbym przekazać dość waŜną informację 
iŜ od 1 czerwca moŜna składać wnioski o zalesienia. 

Wymogi: 

1.     ZłoŜyć wniosek w biurze powiatowym 

2.     Otrzymać zaświadczenie z Urzędu Gminy o 
posiadanych gruntach ornych 

3.     Plan od leśniczego, co chcemy zalesić. 

Z tego programu moŜna otrzymać wsparcie na 
zalesienie, na ogrodzenie oraz premie. Dotacje rolnik 
otrzyma w wysokości 140zł/rok przez 20 lat. Nie 
moŜna skorzystać z dwóch dopłat. Jak jesteśmy w 
ONW zwracamy pieniądze i korzystamy z programu 
zalesień. 

R.Kruszyński- na co zwracają w szczególności uwagę 
kontrolerzy? 

R. Łoś- przede wszystkim na dokładność 
pomierzonych działek. Po drugie rolnik musi 
posiadać kosz. ONW tego wymaga. 

Ad.6 

Informacja o działalności placówek oświatowo - 
wychowawczych na terenie gminy. 
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Przewodniczący Rady- czy są jakieś pytania 
odnośnie otrzymanych informacji? 

R.Kruszyński-  z tych wszystkich informacji wynika 
Ŝe ta reorganizacja nie jest dobra. Te łączone klasy 
nie były dobrym rozwiązaniem. Z tego co się tam 
doczytałem to dyrektorzy chcą odejść od takiego 
systemu nauczania. 

(informacje w załączniku nr 3) 

Ad.7 

Informacja o realizacji programu rozwoju sportu, 
turystyki i rekreacji                        w gminie. 

Ludwik Szparkowski- czy są pytania odnośnie 
informacji? 

Brak. 

( załącznik nr.4) 

Ad.8 

Informacja o realizacji programu ochrony 
środowiska i estetyzacji  w gminie 

Ludwik Szparkowski- czy są pytania odnośnie 
informacji? 

Brak. 

( załącznik nr 5.) 

Ad.9 

Projekt Strategii Gminy Liniewo – omówienie 

Wójt Gminy- sprawa była często omawiana. Projekt 
ten rozpisany jest bardzo dokładnie, jest wieloletnim 
planem działania. Wiadomym jest iŜ dokument ten 
nie jest łatwy, gdyŜ trzeba znać wszystkie 
uwarunkowania. Strategia rozwoju Gminy Liniewo 
musi być spójna ze strategią rozwoju Ziemi 
Kościersko-Zaborską. Nasza strategia jest napisana 
na podstawie właśnie wymienionej. Dziękuję za 
przygotowanie Panu Adamowi Bronk, Wiesławie 
Łankowskiej i Joannie Narloch. 
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L.Szparkowski- proszę radnych i sołtysów, jeŜeli 
ktoś chce coś zmienić to proszę poprawki zgłosić w 
ciągu miesiąca. Na następnej sesji chciałbym aby 
strategia Gminy Liniewo została uchwalona.  

(załącznik nr.6 ) 

Czy są jakieś pytania? 

Brak pytań. 

Przerwa od godziny 11¹º 

Ad.10 

Informacja o rynku pracy powiatu kościerskiego w 
2004 r. 

Ludwik Szparkowski- czy są pytania odnośnie 
informacji? 

Brak. 

( załącznik nr.7 ) 

Ad.11                            Podjęcie uchwał w sprawach: 

-         zmian w budŜecie gminy, 

Danuta Skuza Skarbnik Gminy – omówiła zmiany w 
budŜecie gminy. 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały? 

Radni 10 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”  przyjęli 

         Uchwałę Nr XXVIII/157/2005 w 
sprawie zmian w budŜecie gminy.  

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu nr. 8). 

-         zawarcia umowy na zaciągnięcie poŜyczki 
preferencyjnej z NFOŚiGW 

Wójt Gminy- większych inwestycji w 
Gminie Liniewo nie planujemy. Nasze 

Strona 7 z 12Urząd Gminy Liniewo

2007-03-30http://bip.liniewo.pl/index.php?id=53&content=12659&page=2



sąsiednie  gminy takie jak Nowa 
Karczma czy  Stara Kiszewa, korzystają z 
poŜyczek. Z tego co mi wiadomo bardzo 
sobie je chwalą. Istotne jest to, iŜ w tym 
roku moŜna zadłuŜyć się do 29,3% 
dochodów a w przyszłym roku będzie 
moŜna zadłuŜyć się prawdopodobnie 
tylko do 20 % i z tej to właśnie 
przyczyny będą duŜo mniejsze szanse na 
zaciągniecie takiej poŜyczki. 

  

R. Kruszyński- ja oczywiście będę głosować na „tak” 
ale tryb w jakim to wszystko się potoczyło jest nie w 
porządku co do radnych. Radni są jak maszynki do 
głosowania, tak nie powinno być. Zanim papiery 
poszły do Warszawy trzeba było zorganizować 
spotkanie dla radnych.  

Hinc- ja nie jestem za kanalizacją wsi Liniewo. 
Zrobiłem taką analizę jak to będzie wyglądało , czy
będziemy w stanie spłacić tą poŜyczkę. ZadłuŜenie 
Urzędu Gminy w 2006-2007 będzie przekraczało 40 
%. Szanowni Radni, w  następnych  latach nie 
będziemy w stanie wziąć innej poŜyczki gdyŜ 
zadłuŜenie będzie wynosiło około 60 %. Późniejsze 
korzystanie z funduszów europejskich będzie nie 
moŜliwe. W ten sposób wpadniemy w pułapkę  a 
gmina chyba chce ubiegać się o  środki unijne?. 
Trzeba myśleć o następnych kadencjach. Trzeba się 
teŜ zastanowić czy nie będzie następnych równieŜ 
duŜych iwestycji. 

Mam dwa pytania: 

1.     Czy rzeczywiście mamy środki , które dają 
moŜliwość spłaty tej poŜyczki 

2.     Czy zdajemy sobie sprawę Ŝe zamykamy furtkę 
na dopłaty w latach 2007-2008. 

Wójt Gminy- „lepszy wróbel w garści niŜ gołąbki na 
dachu” . JeŜeli jest taka korzystna sytuacja to 
wydaje mi się Ŝe powinniśmy z niej korzystać. 
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MoŜemy w ogóle nie zaczynać inwestycji, trzeba teŜ
wziąć pod uwagę to iŜ koszty inwestycji spadną 
około 30 %. 

A.   Hinc- Mam propozycję, aby budować kanalizację  
rozbiciu na pewne etapy. Wykonajmy to ze 
środków własnych. Mamy 1 milion w budŜecie, 
wydaje mi się Ŝe to będzie najlepsze rozwiązanie. 

Wójt Gminy-  Budowa kanalizacji z podziałem na 
etapy z  własnych środków pozbawi gminę 
moŜliwości skorzystania z programów. Pieniądze 
które miały być jako wkład własny zostałyby 
zainwestowane a innych wolnych nie będzie czyli 
gmina zostanie pozbawiona moŜliwości 
inwestowania. 

T. Filipski- to jest ryzyko, zaiwestujemy pieniądze w 
coś co w ogóle nie będzie działało. Propozycja
przedstawiona  przez pana Wójta zapewnia nas Ŝe 
kanalizacja będzie realizowana. 

A.Hinc- Czy budŜet gminy jest na tyle pręŜny aby 
spłacić tą poŜyczkę? 

Wójt Gminy- nie widzę Ŝadnego zagroŜenia dla 
budŜetu. 

Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały? 

Radni 9 głosami „za”, 2 głosami 
„przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” 
przyjęli 
         Uchwałę Nr XXVIII/158/2005 w sprawie 
zawarcia umowy na zaciągnięcie poŜyczki 
preferencyjnej z NFOŚiGW   

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
nr. 9). 

-         zryczałtowanych diet miesięcznych dla 
sołtysów sołectwa Deka  

                                                           i Stary Wiec, 
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Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały? 

Radni 12 głosami „za”, głosami przyjęli 
         Uchwałę Nr XXVIII/159/2005 w sprawie 
zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów 
nowo utworzonych sołectw w Gminie Liniewo 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
nr. 10). 

-         przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy 
Liniewo na lata                 2004-2008 z prognozą 
na lata 2009-2013 wraz z Planem Gospodarki 
Odpadami Gminy Liniewo na lata 2004-2007 z 

prognozą na lata 2008-2011. 

Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem uchwały? 

Radni 12 głosami „za”, 2 głosami przyjęli 
-         Uchwałę Nr XXVIII/160/2005 w sprawie 
przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy 
Liniewo na lata  2004-2008 z prognozą na lata 
2009-2013 wraz z Planem Gospodarki Odpadami 
Gminy Liniewo na lata 2004-2007 z prognozą na 
lata 2008-2011. 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
nr. 10). 
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Ad.12 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

Wójt Gminy-odnośnie interpelacji pani radnej Anny 
Derra, postaram się aby w jak najszybciej zostały 
postawione kosze w Głodowie. Co do drogi do 
wysypiska śmieci, droga będzie tak jak juŜ wcześniej 
powiedziałem. 

L.Szparkowski- Panie Kruszyński, jeŜeli ma pan 
awarie domu i garaŜu to co pan wcześniej 
wyremontuje? Ludzie, trzeba wybrać, wszystko 
naraz się nie zrobi. 

Wójt Gminy- co do spray p. Bławat- proszę o 
porozumienie się z sołtysem. My dzielimy się w 
pewien sposób władzą, tak więc w tę sprawę nie 
będę wnikał. 

A.Bronk- Na interpelacje p. A.Hinc. Klasy nie będę 
przeniesione tylko nauczyciele z uczniami. To 
wszystko to jest tylko propozycja, chodzi tylko o 
zmianę miejsca nauczania. Zalety? śadne dziecko nie 
będzie w łączonych klasach. Proszę zobaczyć Ŝe 
autobus tak czy siak jedzie. Debata, która ma się 
odbyć nie obejmuje 2005/2006. To wszystko trzeba 
przekonsultować wspólnie i proszę nie rozpowiadać 
Ŝe to są działania poza plecami.  

P.Piwowarczyk- droga do centrali nasiennej zostanie 
naprawiona. 

-witacze, oczywiście zaraz zgłoszę tą sprawę i te 
trawy zostaną usunięte. 

-równiarka, moi mili państwo cięgnik jest 
wykorzystywany nie tylko do samej równiarki. Cały 
czas jest pracach i w terenie. 

B.Okrój- współpraca szkół i opieki jest dobra. 
Informacje od nauczycieli nadchodzą na bieŜąco. Tak 
więc wszystko jest pod kontrolą zarówno przez 
pracowników opieki jak i nauczycieli. 

Ad.12 

Wolne głosy i wnioski. 
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Wójt Gminy- chciałbym podziękować radnym za 
pozytywne głosowanie nad uchwałą w sprawie 
zmian budŜetu. Chciałbym równieŜ podziękować 
serdecznie p . Skarbnik Danucie Skuza za jasne 
przedstawienie sprawy finansowej. 

                                           PRZEWODNICZĄCY 

                                               RADY 
GMINY                                   

                                                Ludwik Szparkowski 
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